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Referat fra fælles ba ndmøde  

Tidspunkt: 16.12.2013, kl. 10.00 – 12.00 

Sted: Lokale 1443-340 Arts Videolink 

Indbudte deltagere: Anne Christine Teglborg, Lisette Prins, Eva Kvistgaard Arent, Lone Wraa, Jesper Sølund 

Hansen, Jacob Buch, Klaus Tolstrup Petersen, Merethe Haugaard, Bente Mattsson, Mette Kofoed Erichsen, 

Kim Behrens Jessen, Sissel Johansen, Theresa Albøge Laursen, Mariann Holmslykke, Mette Dremstrup, 

Sarah Barfoed MacIntyre, Solveig Sannem, Søren Anker Andersen, Mads Ask Olesen, Louise Hauptmann, 

Tina Andreasen Bjerrum, Birgit Andersen, Jette Loll Pedersen, Thomas Nielsen, Gitte Stavad Andersen, 

Christian Koch Ramsing, Terkel Rørkær Sigh, Birgitte Castenskjold Viborg, Helle S. Steffensen, Orla Hoppe, 

Esben Højbjerre Larsen. 

Afbud: Anne Christine Teglborg, Birgitte Castenskjold Viborg, Jesper Sølund Hansen. 

Bilag fremsendt forud for mødet (ligger på fællesdrevet): 

 Første STADS-kravpulje godkendt - anden kravpulje sendt i høring - Fremdriftsreformen 

Bilag fremsendt efter mødet (ligger på fællesdrevet): 

Fremdriftskalender – et fælles overblik for møde-/opgaveplanlægning 

Opfølgning på høring af anden kravpulje til STADS - Fremdriftsreformen 

Feedback til procespapir - Fremdriftsreformen - frist onsdag d. 18. dec. kl. 12 

 

1. Opfølgning på referat fra d. 25. nov. samt godkendelse af dagsorden for dette møde. 
v/Birgit Andersen 
Kommentar til punkt 3 i referat fra d. 25. nov. 2013: Det bør fremgå, at punktet også affødte en 
mere generel diskussion - om behov for ledelsesbeslutninger, herunder behov for en AU procesplan 
for reformens implementering mv. 
 
Kommentar til punkt 6 i referat fra d. 25. nov. 2013: Det er Lena Jensen, og ikke Mette Kofod 
Eriksen, der vil deltage i blanketgruppen. 
 
Dagens dagsorden er bygget op med en art 360° status på arbejdet med Fremdriftsreformen – fra 
nationalt plan, over AU-plan, til arbejdsgrupper i båndregi samt overvejelse om nedsættelse af 
underarbejdsgrupper. Mødet skal gerne munde ud i en vurdering af – på det foreliggende grundlag 
- hvordan vi smartest kommer videre, herunder om vi skal organisere os anderledes – i forhold til 
temaer, i forhold til båndsfærer, i forhold til hovedområder, i forhold til konkrete emner. 
 
 

2. Status på Fremdriftsreformen – i AU-regi, og i nationalt regi. 
v/Gitte Stavad Andersen og Christian Koch Ramsing 
Der foreligger ikke officielle udmeldinger efter de seneste forhandlinger om Fremdriftsreformen på 
Christiansborg - kun information via dagspressen. Bekendtgørelserne forventes dog godkendt og 
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offentliggjort i løbet af januar 2014. 
 
Gitte Stavad Andersen orienterede om møder og drøftelser pågået i Dialogforum, i Det Tværgående 
Bånd for Uddannelse samt i UNI-ledelsen siden sidste fællesbåndmøde d. 25. nov. 2013.  
 
UNI-ledelsen har holdt temamøde d. 11. dec. 2013 omkring såvel Fremdriftsreformen som omkring 
institutionsakkreditering. Det Tværgående Bånd for Uddannelse er af UNI-ledelsen blevet bedt om 
at udarbejde indstillinger til beslutninger afledt af Fremdriftsreformen.  
 
D. 11. dec. 2013 blev det oplyst, at der var indgået forlig omkring Fremdriftsreformen. Mette Thunø 
har efterfølgende bedt Driftssekretariatet om udarbejdelse af et procespapir, der kan danne 
grundlag for indstillinger. 
 
Detaljeringsniveauet i procespapiret ligger fast - målgruppen er Det Tværgående Bånd for 
Uddannelse - men indholdet kan fortsat bevæge sig. Bidragene fra arbejdsgrupperne i båndregi er 
naturligt indgået i opbygningen af procesbeskrivelsen – der er opdelt i to faser: Processer der 
kræver beslutning henholdsvis før og efter 1. marts 2014. Procespapiret er ikke en indstilling – 
endnu. Procespapiret er i weekenden sendt til chefgruppen samt Mette Thunø, og vil blive drøftet 
med Mette Thunø tirsdag d. 17. dec. 2013. 
 
Procespapiret er udsendt til fællesbånd-kredsen, efter fællesbåndmødet, med mulighed for 
feedback herpå senest onsdag d. 18. dec. 2013. Perioden frem til næste møde i Det Tværgående 
Bånd for Uddannelse d. 6. januar 2014 anbefales anvendt til dialog og sparring med chefer / 
prodekaner. Ærindet er at få fokus på de mest kritiske studieadministrative problematikker, der 
kræver ledelsesbeslutninger. AU Studier forventes at skulle ”bære” de fælles indsatspunkter. 
 
Christian Koch Ramsing orienterede kort om AUs foretræde for uddannelsesordførerne på 
Christiansborg, hvor Mette Thunø kort havde fået mulighed for at fremlægge AUs synspunkt om 
reformen, med fokus på volumen og kompleksitet i uddannelserne, herunder den korte tid til 
implementering. AU tilkendegav desuden, at der var brug for en deltidshjemmel for ordinære 
studerende. 
 
Der har ligeledes været et møde i AU forum for uddannelse. AU Forum for Uddannelse rådgiver 
uddannelsesdekanen i uddannelsespolitiske og -strategiske spørgsmål. De studerende deltog aktivt 
og konstruktivt i debatten og vil gerne bidrage, hvor det er muligt. 
 
Lykke Friis, KU har været i pressen med udtalelser om, hvorvidt ét års udskydelse for eksisterende 
studerende grundlæggende ændrer i byrden med implementeringen hos universiteterne. Den 
manglende udmelding fra Christiansborg kan tolkes som et signal om, at der arbejdes intenst på 
indholdet i reformen. 
 

3. Status på AU høring af første kravpulje til Fremdriftsreformen. 
v/Orla Hoppe 
Mail vedr. høring af anden pulje af STADS krav samt status på første kravpulje er udsendt i 
båndkredsen. Der er afholdt høringsworkshop mandag d. 16. dec. for alle interesserede. 
 
Der vil frem mod jul pågå en dialog mellem STADS-sekretariatet, STADS-samarbejdets 
arbejdsgruppe og CGI (leverandøren af STADS) om ressourcer, kalendertid, leverancetidspunkt for 
kravene, under hensyntagen til udvikling af designs, høring af designs, test på institutionerne samt 
implementering på institutionerne rettidigt i forhold til de studieadministrative processer den nye 
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STADS-funktionalitet skal understøtte. 
 
Det vil blive prioriteret hvilken funktionalitet, der skal foreligge klar til ibrugtagning først. 
Prioritering for indeværende er håndtering af meritter, administration af studerende der ikke 
opfylder krav til ECTS, Selvbetjening. Den forventede udskydelse af reformen for igangværende 
studerende kan medføre tilbageløb i arbejdet med kravene. 

 

4. Status fra de enkelte arbejdsgrupper. 
v/ledelsesrepræsentanter bordet rundet 
Status fra arbejdsgruppen vedrørende undervisningstilmelding v/ Mariann Holmslykke 
Foranalysen foreligger. Der bør foretages en opdeling mellem SNUK og UVA/EKA-opgaver, jf. 
referat fra fællesbåndmøde d. 25. nov. Mariann og Sissel går videre hermed. Det var aftalt, at 
hovedområderne skulle indmelde til Mariann hvem der ønskede at deltage i det videre 
problemafklarende arbejde, men der er ikke fremkommet indmeldinger, og der er ikke sket videre i 
arbejdsgruppen. 
 
Mariann vil tage initiativ til at definere de opgaver/emner, der er behov for at inddrage deltagere i. 
Det bør overvejes at samarbejde parallelt med STADS-arbejdsgruppens indstillinger – hvilken 
systemunderstøttelse vil komme, og hvordan kan denne viden inddrages bedst muligt. 
 
Status fra arbejdsgruppen vedrørende meritter for studieophold v/Klaus Tolstrup Petersen. 
Der har været drøftet hvad man kan bruge de elektroniske blanketter til. Health har udarbejdet 
flowchart over sagsbehandling – udsendt efter mødet i fællesbåndregi til inspiration. 
Hovedområderne kan bruge dette til inspiration for hvordan det passer til de nuværende 
arbejdsgange. Orla Hoppe er inviteret til næste arbejdsgruppemøde med henbilk på besvarelse af 
systemtekniske spørgsmål.  
 
Status fra Jette Loll Pedersen vedr. tvangsmeritter. 
Den studerende er pligtig til at oplyse om meritter, men gælder det ved optagelse af såvel bachelor 
som kandidatstuderende ved sommeroptaget 2014? Udkast til tidsplan foreligger, fra sidste møde. 
Der arbejdes videre, med megen fokus på om tidsplanen holder. Jette har behov for tilbagemelding 
fra hovedområderne på tidsplanen. 
 
Der var en drøftelse omkring delmeritter, hvad er hovedområdernes praksis nu og i fremtiden? Der 
var umiddelbart den holdning, at der ikke skal anvendes delmeritter. 
 

5. Opfølgning på kalenderøvelsen – overblik og fælles ejerskab for studieadministrative aktiviteter. 
v/Merethe Haugaard 
Et Excel-kalenderoverblik, samlet af Merethe Haugaard, blev omdelt på mødet og er efter mødet 
sendt til høring i fællesbåndregi.  
 
Gitte og Merethe indarbejder mødedatoer for Dialogforum, Det Tværgående bånd for Uddannelse, 
UNI-ledelsen, dvs. de beslutningsmøder der forventes at komme, således at man i båndregi kan se, 
hvornår båndene ideelt bør komme med input forud for givne møder. 
 
Det blev foreslået at udbygge kalenderoverblikket med en detaljering på hvad er ”need to have”, 
og hvad er ”nice to have”. Nogle aktiviteter skal foregå meget snart, dem skal der være optimalt 
fokus på. Ligeledes et forslag om at arbejde med typer af studerende, som de enkelte 
elementer/opgaver er vigtige for.  
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”Båndniveauet” er kompetencen der kan byde ind, herunder om der skal flere punkter med på 
kalenderoverblikket. Kalenderen bliver et ”stillads” for støttegruppens arbejde.  
 
Punktet gav efterfølgende anledning til filosofering og meningsudveksling omkring go / no go i 
forhold til at arbejde videre i båndregi. Der er mange administrative beslutninger der skal træffes. 
Man kan godt påbegynde arbejde på indstillinger, men man risikerer meget spildt arbejde… Hvad 
skal man give af information til de såkaldte skæve studerende… Der er mange holdninger til 
kvalitet… Er foranalysearbejdet rundet godt nok af…. Skal vi påbegynde beskrivelse af indstillinger – 
i flere varianter for at kunne imødekomme forskellige udfald af beslutninger… 
 
Under henvisning til båndkommissoriet, blev det besluttet, at Christian Koch Ramsing viderebringer 
et spørgsmål til chefgruppen: Hvorledes skal båndene forholde sig indtil der foreligger en officiel 
udmelding nationalt, og indtil der foreligger en AU-procesplan inkl. stillingtagen til 
beslutningspunkter? Skal arbejdsgrupperne arbejde videre, og i givet fald primært med hvad og 
under hvilke antagelser i forhold til beslutningsgrundlaget? Båndkommissoriet foreskriver, at ved 
uenighed i båndregi, skal chefgruppen konsulteres. Christian vender tilbage, når der foreligger en 
afklaring. 
 

6. Drøftelse af organisering af båndarbejdet i under-arbejdsgrupper. 
v/Merethe Haugaard 
Dette punkt blev ikke drøftet, idet båndene afventer ledelsesudmeldinger, hvorefter der forventes 
en reorganisering af arbejdet i båndregi. 
 

7. Hvad skal / kan der her-og-nu videre ske i båndregi - på tværs af hovedområder / individuelt på 
hvert hovedområde? 
v/Alle 
Dette punkt blev ikke drøftet specifikt, idet båndene afventer ledelsesudmeldinger. 
 

8. Opgaver frem mod næste fællesmøde mandag d. 13. januar 2014, kl. 10.00 – 12.00. 
v/Birgit Andersen 
Christian Koch Ramsing oplyste, at Det Tværgående Bånd for Uddannelse ikke har ønsket etableret 
en styregruppe for håndtering af Fremdriftsreformen. Christian vil drøfte organiseringen med Maria 
Volf Lindhardt. Indtil videre fungerer Det Tværgående Bånd for Uddannelse som en art 
styregruppe. 
 
VEST-båndet vil gerne publicere mere information til de studerende, når der foreligger afklaring og 
beslutninger, der gør det muligt. 


